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»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

ازدواج ازدواج ۲۰۲۰ هزار دختر زیر  هزار دختر زیر ۱۵۱۵  
سال در سال در ۹۹ ماهه اول سال! ماهه اول سال!

»دنیای هوادار« عملکرد وزارت ورزش وجوان را بررسی می کند؛ »دنیای هوادار« عملکرد وزارت ورزش وجوان را بررسی می کند؛ 

دربابخواستهمهمقشرکارگری؛دربابخواستهمهمقشرکارگری؛

دستمزد دستمزد ۱۴۰۲۱۴۰۲ کارگران دوباره  کارگران دوباره 
تغییر می کند؟تغییر می کند؟
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گزارش

خبر

 

در بهار ۱۴۰۱ تعداد رویداد ازدواج و طلاق به ترتیب 
۱۴۲۱۸۶ و ۴۳۸۰۰ مورد بوده است. میانگین سن در 
اولین ازدواج در مناطق شهری از مناطق روستایی 
در  شاخص  این  که  گونه ای  به  است،  بوده  بالاتر 
بهار ۱۴۰۱ برای مردان ۸ر۲۷ و زنان ۷ر۲۳ سال بوده 

است.

مرکز  اعلام  براساس  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
از  آمار، در فاصله بهار تا پاییز سال گذشته بیش 
۲۰هزار مورد ازدواج دختران کمتر از ۱۵ سال و یکهزار 
و ۸۵ مورد ولادت توسط مادران کمتر از ۱۵ سال در 
کشور رخ داده است. مرکز آمار گزارش هایی از وضع 
فرهنگی و اجتماعی ایران در سه فصل ابتدایی سال 
علاوه  جداولی  طی  آن  در  و  کرده  منتشر  گذشته 
به  طلاق ها  و  ازدواج ها  تعداد  کردن  مشخص  بر 
جاری  ولادت های  تعداد  سنی،  گروه های  تفکیک 
ثبت شده بر حسب گروه های سنی مادران و پدران 
را هم مشخص کرده است. بر اساس این گزارش 
به  ازدواج و طلاق  رویداد  تعداد  بهار ۱۴۰۱  در  ها، 
ترتیب ۱۴۲۱۸۶ و ۴۳۸۰۰ مورد بوده است. در این 
گزارش آمده است: میانگین سن در اولین ازدواج در 
مناطق شهری از مناطق روستایی بالاتر بوده است، 
به گونه ای که این شاخص در بهار ۱۴۰۱ برای مردان 
۸ر۲۷ و زنان ۷ر۲۳ سال بوده است. در همین بازه 
زمانی تعداد ۱۸۹ طلاق برای مردان و ۳۲۵۶ مورد 
و  سال   ۱۹ تا   ۱۵ سنی  گروه  در  زنان  برای  طلاق 
همچنین تعداد ۱۷۹ مورد طلاق دختران کمتر از ۱۵ 
سال ثبت شده است. بیشترین رویداد طلاق مردان 
در گروه سنی ۳۰ تا ۳۹ سال به تعداد ۱۸۷۳۳ مورد 
و برای زنان در همین گروه سنی ۱۶۵۹۲ مورد بوده 
است. در گزارش وضع فرهنگی و اجتماعی ایران در 
تابستان ۱۴۰۱ هم تعداد ازدواج و طلاق به ترتیب 
۱۱۲۶۱۰ و ۴۹۶۴۸ واقعه بوده است. میانگین سن 
در اولین ازدواج برای مردان ۲۸ سال و زنان ۷ر۲۳ 

سال بوده است. در همین بازه زمانی ۶ مورد ازدواج 
دختران  ازدواج  مورد  و ۵۹۷۰  زیر ۱۵ سال  پسران 
است. همچنین  رسیده  ثبت  به  از ۱۵ سال  کمتر 
زنان  مورد طلاق  و ۳۶۳۵  مردان  مورد طلاق   ۲۰۱
درگروه سنی ۱۵ تا ۱۹ سال و همچنین تعداد ۱۷۶ 
مورد طلاق دختران کمتر از ۱۵ سال به ثبت رسیده 
است. بیشترین رویداد طلاق مردان در گروه سنی 
۳۰ تا ۳۹ سال به تعداد ۲۱۲۷۵ مورد و برای زنان در 
همین گروه سنی ۱۸۸۹۴ مورد بوده است. گزارش 
مرکز ملی آمار ایران در پاییز ۱۴۰۱ هم نشان می دهد 
که تعداد واقعه ازدواج و طلاق به ترتیب ۱۳۶۰۶۴ 
زمانی،  مقطع  دراین  است.  بوده  مورد   ۵۱۶۹۰ و 
میانگین سن در اولین ازدواج برای مردان ۲۸ سال 
و برای زنان ۸ر۲۳ سال بوده است. در همین بازه 
و  سال   ۱۵ از  کمتر  پسران  ازدواج  مورد   ۲ زمانی 
۶۹۳۰ مورد ازدواج دختران کمتر از ۱۵ سال به ثبت 

رسیده است و ۲۵۲ مورد طلاق برای مردان و ۳۸۰۹ 
مورد طلاق برای زنان در گروه سنی ۱۵ تا ۱۹ سال و 
همچنین ۱۹۶ مورد طلاق دختران کمتر از ۱۵ سال 
به ثبت رسیده است. گفتنی است بیشترین رویداد 
برابر  ساله   ۳۹ تا   ۳۰ سنی  گروه  در  مردان  طلاق 
۲۱۹۶۰ مورد و برای زنان در همین گروه سنی ۱۹۵۹۰ 
به  گزارش ها  این  بندی  با جمع  است.  بوده  مورد 
این نتیجه می رسیم که در فاصله بهار تا پاییز سال 
بیش  آمار،  مرکز  اعلام  براساس  کشور  در  گذشته 
و  سال  از ۱۵  کمتر  دختران  ازدواج  ۲۰هزارمورد  از 
بیش از یکهزار موردولادت از مادران کمتر از ۱۵ سال 
در کشور رخ داده است. ضمن آنکه در همین بازه 
زمانی، ۵۵۱ مورد طلاق دختران زیر ۱۵ سال به ثبت 
رسیده است. همچنین با نگاهی به داده های مرکز 
آمار ایران در پنج سال گذشته درمی یابیم بیش از 

۱۳۱هزار دختر زیر ۱۵سال در کشور ازدواج کرده اند.

مهرداد تیموری

سرمقاله

   
یاد  و خاطره شهداء بویژه سردار »علی اصغر خنکدار« فرمانده 
گردان امام محمدباقر)ع( لشکر ۲۵ کربلا که 19فروردین ماه  

1364 به مقام شامخ شهادت نائل گشت گرامی باد

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

ازدواج ۲۰ هزار دختر زیر ۱۵ سال در ۹ ماهه اول سال!
عدم توازن باشگاهداری در ایران با ساختاری خصوصي؛

تنها حرف حق حاج»فتل« 
در مناظره با قربان زاده!

درباره مناظره تلويزيونی »حسین قربان زاده« -رئیس سازمان 
خصوصی سازی- با »علی فتح الله زاده« -مدیرعامل باشگاه 
استقلال- ساعت ها می توان بحث كرد. چون آنقدر نكات 
آشكار و پنهان داشت كه قضاوت را دشوار می كند. گرچه 
در اين باره و به دفعات درباره انتخاب غلط فتح الله زاده و 
بازگشت اِشتباه او به استقلال سخن گفته ام، اما اگر در 
باب عدم پاسخگويی حاج »فتل« به سوالات قربان زاده گذر 
كنيم )به ويژه سوالات آكادميكی كه هر فردی دو واحد 
حسابداری عمومي در مقطع كارشناسی پاس كرده باشد، 
جواب را می دانست چه رسد به دكتری اقتصاد كه طبيعی 
بود آن لحظه به خاطر استرس ناشي از اسناد ارائه شده به 
ذهن حاجي خطور نكرد!( گذر كنيم، بايد بگوييم آنجاكه 
فتح الله زاده اصرار داشت؛ اینکه»شرايط تيمداری سخت 
است و با قاعده و روش جور در نمی آيد« حرف بيراهی 
نبود و بايد به حاجي حق داد! تيمداري در ايران به دليل 
وجود ساختار معيوب با هيچ روش و مدل و اسلوب 
و قانون و مقرراتي همسويي و همخوانی ندارد و اگر 
شاهديم در چند دهه اخير همواره بحث هاي سوال برانگيز 
با شبهه فساد انگيز در بستر باشگاه های وجود دارد، علت 
آن ساختار غلط تيمداری است كه درست نشده و نخواهد 
شد. تاكيد می كنم؛ مُنكر فساد نيستم و علت وجود فساد 
هم به ساختار غلط مربوط است، اما به شهادت فتح الله زاده 
و مظلومی، وقتی ميليون ها طرفدار از مديريت باشگاه، 
مربی خوب و بازيكن زبده و جام قهرمانی می خواهد، در 
چنين فضايی و با وجود ساختار غلط -نهادينه شده- چه 
بايد كرد؟ وقتی در اين فوتبال مديری را سراغ نداريم كه 
متهم به فساد نشده باشد، فوتبال را چگونه بايد اداره کرد؟ 
آقای قربان زاده كه داعيه مولد سازی داريد)!( لطفا به اين 
سوال پاسخ دهيد؛ »چرا تا به امروز هر بخش خصوصی كه 
به فوتبال ورود كرده به ورطه نابودی كشيده شده است؟« 
آن هم در شرایطی که »سید کاظم اوليايی« كه پرچمدار 
خصوصی شدن باشگاههاست، مدعی است طبق گزارش 
سازمان بازرسی كل كشور، وضعيت باشگاه پرسپوليس نیز 

اسف بارتر از استقلال است.

مجید سعیدی

  »محمد مخبر« -معاون اول رئیس 
جمهور- تصویب نامه هیئت وزیران 
در خصوص حداقل و حداکثر حقوق 
و مزایای مستمر شــاغلین، حقوق 
بازنشستگان و وظیفه بگیران و سایر 
حقوق بگیران دستگاههای اجرائی و 
صندوق های بازنشستگی وابسته به 

دستگاههای اجرائی را ابلاغ کرد. 

ابلاغ مصوبه حقوق 
کارمندان و بازنشستگان 

نقل قول

کدام استان ها بیشترین  
تراکنش بانکی را داشته اند؟

منابع لازم برای اجرای 
کالابرگ تامین شده است

ممنوعیت افزایش کرایه 
تاکسی تا اول اردیبهشت

  »جعفر تشــکری هاشمی« -رئیس کمیسیون 
عمران و حمل و نقل شــورای شهر تهران- در مورد 
تخلف برخی از رانندگان تاکسی در اخذ سقف کرایه 
تعیین شده برای سال ۱۴۰۲ گفت: در متن مصوبه 
شورای شهر تاکید شده است که افزایش نرخ کرایه 
وســایل حمل و نقل عمومی اعم مترو، تاکسی و 
اتوبوس از اول اردیبهشت ماه مجاز خواهد بود و هر 
فردی که مبالغ کرایه را زودتر از اول اردیبهشت ماه 
تغییر دهد، تخلف کرده است. سازمان تاکسیرانی 
مسئول رســیدگی به این تخلف اســت، سازمان 
تاکســیرانی باید در پی دریافت گزارشات مردمی و 
همچنین که بازدید هایی از ســطح شهر و میدانی 
صورت گرفته است، با تخلفات برخورد کند؛ چراکه 
نــرخ جدید از اول اردیبهشــت ماه و بعــد از رفع 
ایرادات فرمانداری قابل اجرا اســت. همچنین در 
مصوبه ســال ۱۴۰۲ هیچ توضیحی در مورد تعداد 

مسافران تاکسی داده نشده است.

  بررســی تراکنش پایانه های شــعب و خودپرداز 
بانکی نشــان می دهد در آخرین ماه تابســتان سال 
گذشــته حجم تراکنش های بانکی کشور به بیش از 
۶۶۳ همت رســیده است. در این میان تراکنش های 
بانکی اســتان تهران با ۱۵۸ همت در مقایسه با سایر 
استان ها رکوردار بوده است. بانک مرکزی درگزارشی به 
ارائه آمار تراکنش پایانه های شعب و خودپرداز بانکی 
به تفکیک استان های کشــور پرداخته است. لازم به 
ذکر است این آمار تنها تا پایان شهریور ۱۴۰۱ ارائه شده 
است. بر اســاس این آمار در شهریور پارسال مجموع 
مبلغ کل تراکنش پایانه های شعب و خودپرداز بانکی 
در کل کشور به بیش از ۶۶۳ هزار و ۶۴۹ میلیارد تومان 
رســیده اســت. جزئیات آمار ارائه شده توسط بانک 
مرکزی به تفکیک اســتان های کشور نشان می دهد 
اســتان تهران رکوردار بیشترین تراکنش های بانکی 
بوده اســت و بیش از ۱۵۸ هزار و ۸۵۲ میلیارد تومان 
تراکنش را در شهریورماه پارسال به ثبت رسانده است.

  رئیس سازمان برنامه و بودجه گزارش جدیدی 
از وضعیــت اجــرای کالابرگ در اســتان ها ارائه 
کرد. »مســعود میرکاظمی« درباره ارائه کالابرگ 
الکترونیک و آخرین وضعیت اجرایی شــدن آن 
گفت: منابع لازم برای این کار تامین شده است. 
یارانه این کالابرگ ها همان یارانه نقدی است که 
مردم دریافت می کنند منتها اگر کسی بخواهد از 
کالابرگ استفاده کند، یک ماه زودتر از حسابش 
می تواند برداشــت کند و منابع اضافه تری وجود 
نــدارد. افرادی کــه یارانه دریافــت نمی کنند و 
اعتراض دارند، اگر با دریافت یارانه شان موافقت 
شــود می توانند از کالابرگ اســتفاده کنند و اگر 
پایگاه ایرانیان آن »آزمون وســع« را طبق قانون 
انجام دهد و مشــمول باشند، می توانند دریافت 
کنند و بلعکس هم هســت کســانی هم که در 
آزمون وســع مشــخص شــود برخودار هستند 

یارانه شان طبق قانون باید قطع شود.

لوگ د�ی محض اطلاع
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اجتماعی

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

میزان امید در جامعه ایران چقدر است؟
گزارش

 
»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

طلا بخریم یا صبر کنیم 
ارزان می شود؟

رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران ضمن اشاره به روند 
رسمی  هفته  نخستین  در  و طلا  بازار سکه  معاملات 
فعالیت بازار در سال جدید، از کاهش چشمگیر حباب 
سکه به میزان یک و نیم میلیون تومان آن هم در شرایطی 
که بازار سکه و طلا تحت تاثیر نوسان افزایشی نرخ ارز و 
افزایش قیمت طلا در بازارهای جهانی تا حدودی صعودی 
پیش رفت، خبر داد و اعلام کرد برخلاف افزایش قیمت 
انواع قطعات سکه و مصنوعات طلا، کوچکترین قطع 
سکه )سکه های یک گرمی( با کاهش ٢٠٠ هزار تومانی 

نسبت به اولین معاملات، هفته را به پایان رساند.
»نادر بذرافشان« در رابطه با وضعیت بازار سکه و طلا در 
اولین هفته از بازگشایی بازار سکه و طلا بصورت رسمی 
در سال جدید، اظهار کرد: پس از تعطیلی دو هفته ای، بازار 
از روز دوشنبه شروع به کار کرد اما با توجه به اینکه در ماه 
رمضان هستیم، هیچگونه تقاضای هیجانی و کاذبی در 
بازار دیده نشد؛ حتی تا حدودی کاهش تقاضا هم طبق 
سنوات گذشته )در ماه رمضان( وجود داشت و آرامش بر 
بازار سکه و طلا حاکم بود. تا حدودی نوسان نرخ ارز در 
بازار داخلی و البته افزایش ۴٣ دلاری اونس جهانی سبب 
شد که کمی در بازار سکه و طلا روند افزایشی را شاهد 
باشیم، اما همانطور که اشاره شد این روند صعودی منجر 
به تشدید تقاضا در بازار نشد. بازار در ثبات نسبی خوبی قرار 
دارد و روال عادی خود را طی می کند و هیچگونه التهابی در 
بازار وجود ندارد. توصیه ما به مردم این است که هر زمان 
)به ویژه در شرایط فعلی که بازار از ثبات نسبی برخوردار 
است( تصمیم به خرید و فروش سکه و طلا دارند، با توجه 
اینکه طی ماه های گذشته، قیمت ها به تعادل و ثبات 
نسبی رسیده است، منتظر افزایش یا کاهش خاص نباشند 
و مبادلات خود را در مورد سکه و مصنوعات طلا انجام 
دهند و نگران نباشند. برای هفته آینده نیز به نظر می رسد 
که چنانچه نوسان خاصی در بازارهای جهانی رخ ندهد و 
باتوجه به اینکه مجدد قرار است از فردا )شنبه( عرضه ربع 
سکه از سر گرفته شود، ثبات بازار احتمالا ادامه دار خواهد 
بود و نوسان ها در حدود همان یک تا سه درصد افزایش/ 

کاهش باشد و تغییرات چندانی نخواهیم داشت.
بذرافشان در رابطه با تغییرات قیمت ها از روز دوشنبه )آغاز 
بازار رسمی سکه و طلا( تا پایان هفته، اعلام کرد: همانطور 
که اشاره شد، اونس جهانی طلا حدود ۴٣ دلار افزایش را 
تجربه کرد و آخرین قیمت ٢٠١٧ دلار ثبت شد. در مجموع 
در بازار داخل هر مثقال طلای ١٧ عیار بطور میانگین ١٨۵ 
هزار تومان افزایش قیمت داشت و به ١١ میلیون و ١٢٠ هزار 
تومان در آخرین معاملات روز گذشته )پنجشنبه( رسید. هر 
گرم طلای ١٨ عیار نیز با ۴٢ هزار تومان افزایش به دو 
میلیون و ۵۶٧ هزار تومان به ازای هر گرم رشد بها داشت. در 
بازار سکه نیز نوسان چندانی وجود نداشت. هر قطعه سکه 
تمام طرح جدید با ۴٠٠ هزار تومان افزایش به ٣١ میلیون 
و ۴٠٠ هزار تومان و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم با ٢٠٠ 
هزار تومان افزایش به ٢٨ میلیون و ۵٠٠ هزار تومان رسید. 
نیم سکه و ربع سکه در آخرین معاملات هفته نسبت به 
روز نخست معاملات )دوشنبه( هریک میانگین افزایش ٣٠٠ 
هزار تومانی را تجربه کرده و بازار را با قیمت های ١٨ میلیون 
و ٩٠٠ هزار تومان برای هر قطعه نیم سکه و ١١ میلیون و ٧٠٠ 
هزار تومان برای هر قطعه ربع سکه به پایان رساند. برخلاف 
افزایش بهای همه قطعات سکه و طلا، سکه های یک گرمی 
با کاهش قیمت مواجه شد و در آخرین معاملات هفته 
شش میلیون و ۵٠٠ هزار تومان قیمت داشت که ٢٠٠ هزار 
تومان ارزان تر از قیمت آن در روز دوشنبه بود. حباب سکه در 
آخرین معادلات این هفته نسبت به نخستین روز کاری بازار 
سکه و طلا )١۴ فروردین ماه( کاهش چشمگیر یک میلیون 
و ۵٠٠ هزار تومانی را تجربه کرد و در حالیکه در روز دوشنبه  
در محدوده هفت میلیون و ١٠٠ هزار تومان قرار داشت، در 

پایان هفته به حدود پنج میلیون و ۶٠٠ هزار تومان رسید.

با بيم و ترديد به ساختار  ايران همچنان  جامعه 
اما  اقتصادی و مسائل اجتماعی می نگرد. 
پس از روی کار آمدن دولت سيزدهم، آيا می 
توان گفت که دولت سيزدهم تا چه اندازه در 
اين راه موفق بوده و توانسته به افزايش اميد 

در جامعه کمک کند؟ 

ايران چند موضوع  امروز  در جامعه 
يا  مسائل  عنوان  با  گوناگون 
مشکلات مردم در ابعاد مختلف 
اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی و 
نظر  به  است.  سياسی مطرح 
می رسد مردم در پاسخ به اين 
اميدوارند  چقدر  که  پرسش 
در  مشکلات  و  مسائل  اين 
آينده حل شود، اميدی ندارند 
وضع بهتر شود. بنابراین اولین 

آیا دولت  پرسش این است که 
است  امیدوار  آینده  به  خودش 

مردم  کردن  امیدوار  قصد  حال  که 
را دارد؟ متاسفانه ما شاهد اختلافات 

گسترده در دولت هستیم. در کدام دولت 
این حجم از اختلافات وجود داشت؟ آیا این 

دولت امید دارد که حالا قصد تزریق امید به جامعه 
را دارد؟ این دولت نیاز به یک  سری تغییرات اساسی 
در درون خود دارد. حداقل انتظار ما از دولت آن است 
که ابتدا خود را اصلاح کرده و سپس به مردم امید 
دهد. ما نباید بیش از این دچار خودزنی شویم بلکه 

را  ملی  منافع  راستای  در  قدمی ها  هم   است  لازم 
بیشتر کنیم. لازمه زنده نگه داشتن امید نزد مردم، 
نخست برخورد صادقانه دولتمردان با مردم است. اگر 
دولتمردان خودشان نسبت به آینده ناامید هستند، 

میان  در  مردم  با  صادقانه  باید  را  واقعیت  این  یا 
بگذارند یا حداقل موضع سکوت اتخاذ کنند. مولفه 

بعدی اثبات کارآمدی دولت است. راه اثبات کارآمدی 
و کارایی نیز روشن است. سیاست  های متناقض، 
صدور روزانه بخشنامه های مختلف و عدم پایبندی به 
قول و قرار های مطرح شده، فقدان مدیر برای کارهای 
مهم با کارایی و کارآمدی در تضاد است. حداقل 
کاری که دولت در شرایط فعلی باید انجام دهد 
آن است که اقتصاد را به یک گروه کارشناس و 
متخصص واگذار کند. شرایطی که در آن قرار 
گرفته ایم، به گونه ای است که باید به 
هر قیمتی با یاس و ناامیدی مقابله 
کنیم، این اتفاق با سخنرانی، شعار،  
وعده و نصیحت جنبه عملی به 
خود نمی گیرد؛ امید به آینده 
و  عمل  با  اعتماد  جلب  و 
افتاد؛  خواهد  اتفاق  برنامه 
یعنی مردم باید نشانه هایی 
از عمل را ببینند. از طرف 
به وضعیت  با توجه  دیگر 
موجود در جامعه احساس 
مدیریت  سطح  در  می شود 
کلان کشور یک ناهمگرایی و 
ناهمسویی بسیار جدی وجود 
دارد و قوای سه گانه نیز دارای 
نظام  این  هستند؛  نظر  اختلاف 
نیست، نظام یعنی مجموعه ای که با 
یکدیگر همگرا هستند، می توانند نظرات را 
با هم جمع بندی کنند و یک منظومه را تشکیل 
دهند، اما این نظام نیست؛ البته در این روزها شرایط 
بهتر شده اما به طور کلی این ناهمخوانی ها بسیار 
لطمه می زند. هدف همه تلاش ها باید بهبود وضع 

اقتصاد و زندگی مردم و تقویت امید به آینده باشد.

ذره بین

سارا نصرتی

چند هواپیمای فعال در ایران وجود دارد؟
»محمد محمدی بخش« -رئیس سازمان هواپیمایی کشوری- درباره ناوگان هوایی فعال نوروزی توضیح داد: 
پیش از نوروز، تعداد قابل توجهی از هواپیمایی که زمین گیر شده بودند از شرکت های مختلف به ناوگان هوایی 

برگشتند و اکنون ناوگان هوایی به ۱۷۸ فروند عملیاتی رسیده است.

با وجود گذشت ١٩ روز از سال جدید و حدود ٢٠ 
روز از تصمیم نهایی شورای عالی کار برای دستمزد 
۱۴۰۲، حالا دوباره بحث هایی درباره احتمال اصلاح 
دستمزد مطرح می شود. این موضوع خواسته قشر 
کارگری است؛ آن هم به دلیل تورمی است که در 
اقتصاد خانوار مشاهده می کنند. آخرین گزارش بانک 
مرکزی از نرخ تورم اسفندماه حاکی از آن است که 
تورم ماهانه و تورم نقطه به نقطه در اسفند رکوردهای 
عجیب و نگران کننده ای را ثبت کرده اند؛ به گونه ای 
که تورم ماهانه به ۶.۶ درصد و تورم نقطه به نقطه 
با جهشی بلند به ۶۳.۹ درصد رسیده است. نرخ تورم 
در ۱۲ ماه منتهی به اسفند ۱۴۰۱ ننسبت به ۱۲ ماه 
منتهی به اسفند ۱۴۰۰ نیز معادل ۴۶.۵ درصد اعلام 
شده است. سال ۱۴۰۱ چهارمین سال متوالی است 
که کشورمان تورم بالای ۴۰ درصد را تجربه می کند. 
این اعداد و ارقام در حالی است که شورای عالی 
کار در آخرین روز اسفندماه، تصمیم به افزایش ۲۷ 
درصدی حقوق کارگران گرفت. بر این اساس، حداقل 
حقوق ثابت کارگران از ۴ میلیون و ۱۷۹ هزار تومان 
به ۵ میلیون و ۳۰۷هزار و ۳۳۰ تومان رسید و با 
محاسبه مبلغ حق مسکن، بن خواربار و حق اولاد به 
۸ میلیون و ۸۲ هزار و ۶۰ تومان افزایش پیدا کرد. 
آن طور که اعضای شورای عالی کار می گویند، نگرانی 
افزایش تورم، ترمز رشد بیشتر نرخ دستمزد شد. بنا 

به گفته اصغر آهنی ها، نماینده کارفرمایان در شورای 
عالی کار، با فعالیت و تلاش بسیار خوب شرکای 
اجتماعی باتوجه به سیاست ها و برنامه های ضد 
تورمی دولت در سال آینده، تصمیم گرفته شد تا در 
سال آینده مزدی به کارگران پرداخت شود که تحریک 
این که  وجود  با  حال،  این  با  نباشد.  تورم  کننده 
دریافت  را  اولین حقوق سال ۱۴۰۲  کارگران  هنوز 
نکرده اند و افزایش حقوق ها اعمال نشده است، به 
از  استناد تورمی که در اقتصاد وجود دارد، برخی 
اقشار کارگری، خواستار اصلاح رقم دستمزد هستند. 
اما آیا امکان و احتمال تغییر رقم دستمزد وجود 
دارد؟ اصغر آهنی ها، نماینده کارفرمایان در شورای 
عالی کار در این خصوص در گفت وگو با خبرگزاری 
»خبرآنلاین« می گوید: نمی دانم این موضوع از کجا 
مطرح می شود و یک چنین بحثی اصلا در شورای 
عالی کار مطرح نیست. واقعیت ها را باید به جامعه 
گفت. اصلاح رقم دستمزد، حاصل ذهنیت افراد است 
و اصلا تغییر دستمزد را در برنامه نداریم و یک چنین 
صحبتی نشده است. بحث های فنی هم جای خود 
را دارد. بعید می دانم احتمال اصلاح دوباره دستمزد 
سال ۱۴۰۲ وجود داشته باشد. مگر در سال گذشته 
که تورم ۴۰ درصد بود، دستمزد قریب به ۶۰ درصد 
اضافه نشد؟ آثاری که این افزایش دستمزد داشت، 
جمع بندی شد. بحث های فنی و کارشناسی زیادی 

انجام شد و برای این که کنترل تورم در کشور اتفاق 
بیفتد و با افزایش های قیمت ها، مشخصا دیدیم 
که نه تنها نتیجه نمی گیریم، بلکه هر چه افزایش 
دستمزدی که اتفاق می افتد، تورم بخار می کند. بر 
این اساس، تصمیم گرفتیم با مدلی که بحث شد 
و با تغییراتی، در نهایت دستمزد ۱۴۰۲ را تصویب 
کنیم. همه معتقدیم شرایط سختی داریم، اما حذف 
تورم در کشور بسیار بااهمیت است و ما باید این 
نکته را در نظر بگیریم که اگر تورم را تشدید کنیم، 
آثار منفی اش بیشتر به ضرر جامعه و کسب وکار 
خواهد بود؛ چه تولیدکننده و چه غیرتولیدکننده. 
اما این اظهارات اصغر آهنی ها در حالی است که 
علی خدایی، نماینده کارگران در شورای عالی کار 
به تازگی در یک برنامه رادیویی، اعتراض کارگران 
به میزان دستمزد را اعتراض بجایی دانسته و گفته 
است: میزان دستمزدی که تصویب شد، موردنظر 
گروه کارگری نبود و گروه کارگری به آن اعتراض 
داشت؛ اما طبق قانون، گروه کارگری نیز نهایتا به 
این مصوبه تن داد و بنابراین مصوبه قانونی است. 
از  تورم  اگر  در شورا شده،  که  طبق صحبت هایی 
پیش بینی ها فراتر رود و یا دولت قصد ترمیم حقوق 
برای کارکنان خودش را داشته باشد جلسه شورای 
عالی کار مجددا تشکیل و نسبت به اصلاح دستمزد 

کارگران اقدام خواهد شد.

کاوش

در باب خواسته مهم قشر کارگری؛

دستمزد ۱۴۰۲ کارگران دوباره تغییر می کند؟
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البرز
شماره 1262 - شنبه 19  فروردین 1402

تپه ازبکی در انتظار جهانی شدن
معاون اداره کل میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی البرز گفت: امسال پرونده ثبت جهانی تپه ازبکی 
تکمیل می شود. سال های گذشته با اعتبارات اندک کارهای مرمتی این محوطه تاریخی انجام شد و دبیرخانه 

ثبت جهانی این محوطه هم افتتاح شد.

المسلمین  و  الاسلام  حجت  سفر  با  همزمان 
غلامحسین محسنی اژه ای، رییس قوه قضاییه و 
البرز دو پروژه عمرانی به  هیات همراه به استان 

بهره برداری رسید.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایسنا، کمپ 
ماده ۱۶ شهرستان فردیس با حضور رییس سازمان 
زندان ها با اعتبار ۲ میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان به 
مساحت یک هزار و ۲۰۰ متر مربع و ظرفیت ۲۵۰ 
برداری رسید. همچنین  بهره  به  ناز  در شهرک  نفر 
نوزدهمین  عالی کشور طی  دیوان  رییس  باحضور 
جدید  ساختمان  قضاییه  قوه  رییس  استانی  سفر 
نظر  تجدید  های  دادگاه  و  دادگستری  کل  اداره 
استان البرز افتتاح شد. این ساختمان با اعتبار ۶۰ 
میلیارد تومان در زمینی به مساحت ۱۵ هزار و ۵۰۰ 
بازیربنای ۴۰ هزار مترمربع در مدت ۶  و  مترمربع 
سال ساخته شده که دارای سه بلوک است که بلوک 
بلوک  و  طبقه   ۶ دوم  بلوک  طبقه،  هفت  آن  اول 
سوم دارای پنج طبقه است. در شهرستان طالقان نیز 
حسن بابایی، رییس سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور پس از استقبال مسئولان شهرستان طالقان، 
از دادگستری این شهرستان بازدید کرد. بابایی بعد 
در  طالقان  اسناد  ثبت  اداره  از ساختمان  بازدید  از 
شورای اداری این شهرستان نیز شرکت و سپس با 
حضور در شهرستان نظرآباد، در جلسه شورای اداری 
این شهرستان نیز حضور پیدا کرد. معاون اجتماعی 
و پیشگیری از وقوم جرم و رئیس دفتر بازرسی ویژه 
قوه قضاییه نیز در جریان سفر رییس قوه قضاییه 
به استان البرز به شهرستان اشتهارد سفر کرد. اصغر 
و  اشتهارد  شهرستان  در  حضور  از  بعد  جهانگیر، 
ادای احترام به مقام  شامخ شهدای این  شهرستان 
با حضور در محل دادگستری اشتهارد ضمن بازدید 
و  پرسنل  با  ورودی  های  پرونده  دادرسی  روند  از 
کارمندان این دادگستری نیز دیدار و گفت و گو کرد.

حضور در جمع صاحبان صنایع و شنیدن مشکلات و 

دغدغه های فعالان صنعتی که در شهرکت صنعتی 
برنامه های معاون  از دیگر  دارند  اشتهارد فعالیت 
قضا  دستگاه  جرم  وقوع  از  پیشگری  و  اجتماعی 
در اشتهارد بود. در ادامه این سفر وزیر دادگستری 
در  قضاییه  قوه  رئیس  سفر  نوزدهمین  جریان  در 
سالن جلسات شهید سلیمانی ساختمان تعزیرات 
ساماندهی  و  یافت  حضور  البرز  استان  حکومتی 
وضعیت پرداختی های کارکنان تعزیرات حکومتی 
را در دستور کار مسوولان کشوری اعلام کرد. رییس 
ارتباطات  مدیرکل  و  سخنگو  کشور،  عالی  دیوان 
مردمی قوه قضاییه به عنوان نمایندگان ویژه رئیس 
دستگاه قضا مشکلات و درخواست های مردم استان 
البرز را بررسی و دستورات لازم را صادر کردند. سید 
احمد مرتضوی مقدم، رییس دیوان عالی کشور در 
این دیدار مردمی گفت: »پاسخگویی چهره به چهره 
با مردم در راستای سند تحول قوه قضاییه، تکریم 
است.  قضا  دستگاه  کردن  مردمی  و  رجوع  ارباب 
مشکلات،  شناخت  باعث  جلساتی  چنین  برگزاری 
آسیب ها و نقاط قوت و ضعف دستگاه قضا است 
است.  آینده  در  ریزی  برنامه  و  مدیریت  لازمه  که 

پیامک اولیه ثبت مطالبات مردم در این دیدار تا 
پایان امروز ارسال و نتیجه هم تا سه هفته آینده به 
مراجعه کنندگان اعلام می شود.« همچنین معاون 
منابع انسانی و امور فرهنگی قوه قضاییه در جریان 
عالی  قوه قضاییه و مسئولان  رئیس محترم  سفر 
قضایی به استان البرز با جمعی از کارکنان قضایی 

دادگستری این استان دیدار و گفتگو کرد.
در  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام  اما 
اظهار  البرز،  استان  به  سفر  پایان  خبری  نشست 
کرد: بالغ بر ۱۶۷ میلیارد تومان برای تجهیز مراکز 
داده شد  البرز تخصیص  استان  مراجع قضایی  و 
که تمام تلاش برای تخصیص این مبلغ در طی 
سال جاری صورت می گیرد. مقرر شد تا اردیبهشت 
ماه، ۱۴۰ کارمند اداری به دادگستری البرز اضافه 
شود و در مراحل بعدی این تعداد تا ۲۲۴ نفر هم 
تکمیل شود. همچنین مقرر شد طی دو مرحله ، 
بالغ بر چهل قاضی به مراجع قضایی استان البرز 
اضافه گردند. همدلی مسئولان استان البرز بسیار 
قابل توجه بود که این امر می تواند در حل مسائل 

استان راهگشا باشد.

بر اساس داده های آماری مرکز پژوهش های مجلس: 

دستاوردهای سفر رئیس قوه قضاییه به البرز چه بود؟

گزارش

 
 »امام جمعه کرج«:

تمام دنیا باید فلسطین را 
موضوع خود بداند

آیت الله سیدمحمدمهدی حسینی همدانی در خطبه های 
نماز جمعه ۱۸ فروردین کرج گفت: روز قدس امسال با 
سال های قبل متفاوت است و زورگویی نظامی و دروغ 
گویی رسانه ای رژیم غاصب کارایی ندارد و شعار ایران و 
تمام جهان آزادی قدس است. تمام دنیا باید فلسطین 
را موضوع خود بداند، مبارزه با رژیم غاصب اسرائیل از 
آرمان های انقلاب است و در فرهنگ انتظار مورد توجه 

جدی بوده است. 
امام جمعه کرج همچنین به دستاوردهای سفر رئیس 
قوه قضاییه به استان البرز اشاره کرد و افزود: این سفر 
فرصت مغتنمی برای استان البرز بود و مصوبات خوبی 
به نفع این استان داشت به طوری که وعده قطعی انتقال 
زندان رجایی شهر از کرج به خارج از این شهر با فراهم 

شدن مقدمات کار داده شد. 
وی با اشاره به ۲۰ فروردین روزملی فناوری هسته ای گفت: 
جمهوری اسلامی ایران با وجود کارشکنی، تهدید و تحریم 
های ناجوانمردانه دشمنان توانسته است فناوری هسته ای 
را به سرمنزل مقصود برساند، هرچند در دوره هایی نیز با 
فراز و نشیب هایی همراه بود و این فراز و نشیب ها ملت 
رشید ایران را هرگز در برابر زیادخواهی های دشمنان وادار 
به عقب نشینی نکرده است.  جمهوری اسلامی ایران در 
این سال ها برای کسب این عزت و افتخار ملی نه تنها 
فشارهای بین المللی و تحریم ها را مقتدرانه تحمل کرده 
بلکه بیش از آنکه دشمنان این مرز و بوم تصور می کردند 
توانسته است در عرصه های علمی، فناوری و دانش هسته 

ای به خوبی بدرخشد. 
وی با بیان این که دشمنان این توان و ظرفیت ایران را 
سرزنش می کنند، گفت: ملت ایران می دانند که دشمنان 
ما به خصوص آمریکای رو به افول و دیگر وابستگان بین 
المللی استکبار نمی خواهند استقلال و سربلندی کشور 

ایران را ببینند. 

پیام رئیس دانشگاه علوم 
پزشكی البرز به مناسبت روز 

جهانی بهداشت
-رییس دانشگاه علوم پزشکی  دکتر »شهرام صیادی« 
استان البرز- طی پیامی روز جهانی بهداشت را با شعار 
»سلامتی برای همه« را گرامیداشت:  هرساله ۷آوریل 
از  به عنوان روزجهانی بهداشت  با ۱۸فروردین  مصادف 
طرف سازمان جهانی بهداشت )who( با شعاری خاص 
به مردم جهان تبریک گفته می شود تا راه پر پیچ و خم 
بهداشت و درمان را به همگان یادآوری کند. سلامتی 
موضوعی مهم و دغدغه ای همگانی است که برای تمام 
مردم از اهمیت زیادی  برخوردار است. امروزه حیات و 
سلامت افراد برای شناخت خطرات و مداخلات، به منظور 
پیشگیری از آن در دستان نظام سلامت قرار دارد. ما 
نیاز داریم که موضوعاتی چون عملیاتی شدن سلامت 
در همه سیاست ها، تقویت همکاری بخش های سلامت 
و غیرسلامت، و تمرکز محرک های اقتصادی، سیاسی و 
اجتماعی بر سلامت و رفاه را برجسته سازیم.  چرا که 
چشم انداز   سلامت ، تحقق سلامت  برای همه توسط 
همه است و این امر میسر نیست مگر با همکاری بین 
تمام بخش ها و سازمان ها و آحاد جامعه  نظام سلامت 
مسئولیتی حیاتی و مداوم نسبت به تامین، حفظ و 
ارتقاء سلامت تمام افراد جامعه دارد و ایجاد این نظام 
برای رشد سالم افراد، خانواده و جوامع در هر کجای دنیا 
ضروری و حیاتی است. اینجانب روز هجدهم فروردین، 
روز جهانی بهداشت را به همکاران  تلاشگر و خستگی 
ناپذیر عرصه سلامت  و همه هموطنان تبریک و تهنیت 
افزون، سلامتی و  آروزی توفیق روز  عرض می کنم و 

موفقیت را از خداوند متعال خواستارام.

نقل قول

دستگیریسارقانمنزلبا۲۰فقرهسرقتدرالبرز
سرهنگ محمد نادربیگی -جانشین فرماندهی انتظامی استان البرز- گفت: با تلاش 
کارآگاهان پایگاه یکم پلیس آگاهی این استان، اعضای باند سه نفره سارقان حرفه 
ای منزل با ۲۰ فقره سرقت در شهرستان کرج دستگیر شدند. به دنبال ارجاع یک 
فقره پرونده سرقت منزل به پایگاه یکم پلیس آگاهی که اموالی به ارزش ۲ میلیارد 
ریال به سرقت رفته بود، بررسی موضوع به صورت ویژه در دستور کار پایگاه یکم 
قرار گرفت. بررسی های اولیه حاکی از این بود که سارقان در یک گروه سه نفره از 
طریق بالکن وارد منزل مالباخته شده و به وسیله یک دستگاه خودروی پژو اموال 
مسروقه را از خانه خارج کرده اند. بلافاصله اقدامات کارآگاهان در زمینه شناسایی 
سارقان آغاز و با بکارگیری اقدامات پلیسی و اطلاعاتی هویت ۲ نفر از سارقان 
شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی در حین فروش اموال مسروقه دستگیر 
شدند. در تحقیقات تکمیلی متهمان به انجام ۲۰ فقره سرقت منزل در مناطق 
شمالی شهر کرج با همدستی یک نفر دیگر اعتراف کردند. رعایت نکات پیشگیری 

از سرقت تاثیر بسزایی در ناکام ماندن سارقان در رسیدن به اهداف شان دارد.

نقل قول

اهمیتاستفادهازانرژیهستهایبرایامورصلحآمیز
روز گذشته »محمدرضا کاردان« -معاون سازمان انرژی اتمی ایران- در سخنرانی 
آیت الله  امامت  به  که  کرج  هفته  این  جمعه  نماز  های  خطبه  از  پیش 
سیدمحمدمهدی حسینی همدانی برگزار شد، گفت: با توجه به معضلات 
سوخت های  فسیلی و مسایل زیست محیطی استفاده از انرژی هسته ای برای 
فعالیت های صلح آمیز گریز ناپذیر است. از بزرگترین کاربردهای انرژی هسته 
ای تولید برق است که این راهبردی نیست که تنها ایران اسلامی انتخاب کرده 
باشد بلکه بسیاری از کشورها به این سمت رفته اند. گرم شدن زمین، افزایش 
تقاضای استفاده از انرژی هسته ای را بیش از پیش ملموس می سازد. دولت 
سیزدهم برنامه جامع راهبردی سازمان انرژی اتمی را در سال گذشته به تصویب 
رساند و توسط رییس جمهور رونمایی شد. بحث ایمنی در فناوری هسته ای 
بسیار با اهمیت است و اگر استانداردها رعایت نشود خطرناک خواهد بود اکنون 
نظارت بر ۱۲ هزار مرکز در خارج از سازمان انرژی اتمی که با دستگاه های پرتو 

زا مانند مراکز پزشکی در ارتباط هستند نظارت می شوند.

لوگ د�ی
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اصغر قلندری

سپاهان حریفان آسیایی خود را شناخت
قرعه  کشی مسابقات جام  باشگاه  های هندبال آسیا انجام شد و فولاد مبارکه سپاهان اصفهان در گروه A این مسابقات با 
تیم های هند، عمان، کزما اس سی کویت و الریان قطر به رقابت خواهد پرداخت. در گروه B تیم های نیروی زمینی شهید 

شاملی کازرون، الکویت، الدحیل قطر، النجمه بحرین، جوانان چین و تاشکند ازبکستان با یکدیگر به رقابت می پردازند.

»سید حسن افتخاری« -رئیس هيأت هندبال استان 
اصفهان- در نشست خبری با اصحاب رسانه با اشاره به 
اهم فعالیت های استانی و مسابقات قهرمانی کشور 
در رده های سنی مختلف آقایان و بانوان در مسابقات 
اول و لیگ برتر و عملکرد یک ساله هيأت در  دسته 
میزبانی  به  آسیایی  مسابقات  برگزاری  و   ۱۴۰۱ سال 
باشگاه فولاد مبارکه سپاهان با همکاری فدراسیون 
هندبال  هيأت  و  ورزش وجوانان  کل  اداره  هندبال، 
استان در خردادماه سال جاری مطالبی را ایراد کرد که 

با هم مرور می کنیم:

در  گفت:  اصفهان  استان  هندبال  هيأت  رئیس 
هدفگذاری و رویکردهای سال جاری برنامه ریزی های 
هیاُت های  کل،  اداره  حمایت  با  و  داشتیم  مدونی 
سازمان  ورزشی  معاونت  باشگاه ها،  شهرستان ها، 
بدنی  تربیت  شهرداری،  اجتماعی  فرهنگی 
آموزش وپرورش و فدراسیون هندبال کشور و اصحاب 
رسانه، توانستیم به روند رو به رشد هندبال اصفهان 
که سرشار از استعدادهای ناب این رشته است، ادامه 
دهیم. هيأت هندبال با کمک اعضاء که با کوله باری 
مسابقات  توانسته،  گرفته اند  کنارمان  در  تجربه  از 

منظم و مستمری را داشته باشد. 
و  منظم  تمرینات  بر  علاوه  گفت:  افتخاری 
به عنوان  تیم  چهار  مردادماه،  در  مستمرتیم ها 
حضور  مسابقات،  در  اصفهان  شایسته  نماینده های 
شاهد  نمی داد  انصراف  آهن  ذوب  اگر  که  یافتند 
پنج نماینده در لیگ برتر بودیم. البته ذوب آهن در 
رده های پایه فعالیت  گسترده ای دارد و در مسابقات 
کشوری هم نتایج خوبی کسب کرده که امیدواریم 
کند  تیمداری  هندبال  در  دیگر  بار  آینده  فصل  در 
دیرینه  ریشه  ذوب آهن  باشگاه  در  هندبال  که  چرا 
دارد و طی سه دهه از سال ۷۱ در رقابت های لیگ 
برتر کشور همواره یکی از تیم های مطرح و  مدعی 
و  سپاهان  تیم های  است.  بوده  برتر  لیگ  قهرمانی 
لیگ  در  اصفهان  نماینده  قبل  از سال  سپاهان نوین 
برتر بودند و تیم های گیتی پسند و پرواز از دسته یک 
به لیگ برتر صعود کردند و با وجود جوان رایی که 
در تیم های اصفهانی به عمل آمده، افق روشنی را در 
هندبال اصفهان در دو بخش آقایان و بانوان پیش رو 
خواهیم داشت. مضاف براینکه، تیم های اصفهانی در 
حال حاضر جایگاه بسیار خوبی را در جدول رقابت ها 
دارند. سپاهان صدرنشین است و دو تیم دیگر یعنی 
سپاهان نوین و گیتی پسند در نیمه بالای جدول قرار 

دارند. در بخش بانوان نیز تیم سپاهان با قهرمانی در 
لیگ ایران به مسابقات جام باشگاه های آسیا اعزام 

شد و توانست در رده چهارم قرار بگیرد. 
وی افزود: مسابقات استعدادهای برتر نیز در دو بخش 

دختران و پسران ازجمله رویدادهای مهم رده های پایه 
محسوب می شود  که در مهر ماه این مسابقات با 

حضور ۳۲ تیم در بخش دختران و ۳۲ تیم در بخش 
پسران طی دو هفته در اصفهان و مبارکه برگزار شد، 
مقام  دختران  و  دوم  مقام  پسران  رقابت ها  این  در 
و  توانمندی  از  نشان  که  کردند  راکسب  قهرمانی 

پتانسیل بالای هندبال در اصفهان دارد. تیم هندبال 
ساحلی بزرگسالان مانیز مقام سوم را کسب کرد که 
چهار نفر از تیم اصفهان در تیم ملی حضور یافتند. در 
بحث داوران  نیز دو کوپل آقایان و بانوان در مسابقات 
در  قیصری  برادران  کوبل  داشتند،  شرکت  آسیایی 
مسابقات جهانی قضاوت کردند و مجدداً به مسابقات 
خانم ها  بانوان،  کوپل  در  شده اند.  دعوت  جهانی 
عاطفه مظفری و فرناز مظاهری قضاوت های خوبی 
در  گیتی پسند  باشگاه های کشور،  بحث  در  داشتند. 
رده های پایه سرمایه گذاری خوبی کرده و در مسابقات 
جوانان به مقام قهرمانی دست یافته و در مسابقات 
نوجوانان باشگاه های کشور در هر دو بخش پسران 
و دختران تیم فولاد مبارکه سپاهان در هر دو بخش 
آقایان و بانوان به مقام قهرمانی دست یافته و گیتی 
پسند در بهمن ماه سال قبل که ما میزبان مسابقات 
آکادمی ها بودیم واز اصفهان پنج تیم شرکت داشت 

گیتی پسند نایب قهرمان شد. 
رئیس هيأت هندبال استان اصفهان گفت: در ارتباط 

با برگزاری کلاس های مربیگری با وجود ویروس کرونا 
که نزدیک به سه سال شرایط سختی را برای ورزش 
کشورمان بوجود آورده بود و باعث شده  بود عده ای 
قید ورزش را بزنند با رعایت پروتکل های بهداشتی 
کردیم. حضور  برگزار  ها  باشگاه  ممارست  درسایه  و 
هندبالیست ها، داوران و مربیان اصفهانی در دو بخش 
مردان و بانوان تیم های ملی، از جمله حامد شمس 
شاهین شهر  از  نسوحی  شهرزاد  ساحلی،  هندبال  در 
که با تیم ساحلی نوجوانان قهرمانی آسیا و کسب 
مقام سوم جهان را در کارنامه دارند، علاوه بر حامد 
محمد  انتشاری،  مصطفی  فریدی،  علی  شمس، 
محمدی اعضای تیم ملی مهدی قشقائی راد سرمربی 
که  نام صابر حیدری  به  پدیده ای  و  بوده  ملی  تیم 
و  نوجوانان، جوانان  رده  در سه  استکی  مثل سجاد 
بزرگسالان در مسابقات آسیایی ۱۴۰۱ شرکت داشته 
بزرگ  خانواده  بویژه  ورزش  جامعه  افتخار  باعث  و 
هندبال استان اصفهان شده است. بطور کلی اصفهان 
از توانمندی و پتانسیل بالایی برخوردار است که اگر 
مختلف  رده های  در  را  اصفهانی  ملی پوشان  تعداد 
آقایان و بانوان )بازیکن، سرمربی، مربی، مدیر تیم و 
کادر های فنی و اجرایی و همچنین داور( ثبت کنیم 
به یک آمار پنجاه نفری می رسیم که فکر می کنم به 

اندازه کل کشور باشد.
و  آینده نگر  نگاه  نیز  ساحلی  هندبال  در  افزود:  وی 
جهانی بویژه در خصوص جوان گرایی تیم ملی هندبال 
ساحلی داریم که سابقه ده ساله دارد و شاید نیاز به 
پوست اندازی داشته باشد، البته من موافق این تغییر 
به صورت پلکانی بودم؛ منتها  برخی از بازیکنان بنا 
به دلایل گوناگون نتوانستند در اردو حاضر شوند و از 
آنجائی که برای بستن تیم ملی فرصت کمی باقی 
مانده بود و از طرفی تیم ملی نوجوانان عملکرد بسیار 
خوبی داشته سرمربی تیم ملی ترجیح داد تا با این 
تیم جوانان شده که شناخت و هماهنگی بیشتری 
نسبت به هم داشتند، به مسابقات اعزام شوند. ما در 
هندبال ساحلی صاحب یک تیم با میانگین سنی ۱۸ 
الی ۲۰ سال هستیم که جوان ترین تیم در مسابقات 
بوده و به مقام سوم در مسابقات آسیایی دست پیدا 
کرده است، تیمی که به جراُت می توان گفت حرف 
در  برای گفتن خواهد داشت،  آینده  در  زیادی  های 
خرداد ماه سال جاری باشگاه سپاهان میزبان برگزاری 
مسابقات باشگاه های آسیا  در سالن شش هزار نفری 
حماسه ۲۵ آبان ورزشگاه نقش جهان است که ضمن 
تعامل با فدراسیون، همه نهادها وارگان های دولتی، 
اداره کل ورزش وجوانان، بویژه شهرداری باید در فکر 
که  چرا  باشیم  باشگاه  این  با  همکاری  و  حمایت 
افتخار بزرگی است برای سربلندی کشورعزیزمان ایران 

و کلانشهر اصفهان.

در نشست خبری رئیس هيأت هندبال اصفهان چه گذشت؟

اصفهان؛ قطب اول هندبال ایران

ان نصف �ج

 در پایان نشســت خبری »سید 
حســن افتخــاری« -رئیس هيأت 
اصحابــه  بــا  اصفهــان-  هندبــال 
رســانه  اســتان، به پاس ســال ها 
تــلاش متعهدانــه و متخصصانــه 
در کســوت اطــلاع رســانی، طــی 
مراسمی از دو پیشکسوت رسانه 
ورزش کشــور، »اصغــر قلنــدری« 
و »مهــدی جانــی پــور« تقدیــر و 

تجلیل شد.

کریم بنزما در سال ۲۰۲۲، سالی که توپ طلا را برد، غیر قابل توقف بود. حالا در سال ۲۰۲۳ او قدرتمندتر 
از قبل شده و با هت تریک های متوالی برابر رئال وایادولید و بارسلونا بهترین گلزن پنج لیگ برتر اروپا در 
سال ۲۰۲۳ نیز است. این مهاجم فرانسوی ۱۷ گل در تمامی رقابت ها در سال ۲۰۲۳ به ثمر رسانده است، 
البته مارکوس رشفورد نیز همین تعداد گل را دارد ولی در تعداد بازی های بیشتر. در واقع مهاجم مادریدی 
میانگین بهتری در گلزنی داشته است. ارلینگ هالند که در دو بازی اخیرش هشت گل به ثمر رسانده 
است، با ۱۵ گل در کنار ویکتور اوسیمن در رده بعدی جای دارند و کیلیان ام باپه نیز با ۱۴ گل زده پایین تر 
از این ستارگان قرار دارد. بنزما سال ۲۰۲۳ را با زدن ۱۰ گل در یازده بازی آغاز کرد اما درست قبل از تعطیلات 
برای دیدارهای ملی دچار افت شد و چند دیدار گل نزد. این بازیکن ۳۵ ساله از تعطیلات استفاده کرد و 
اکنون در دو بازی، دو بار هت تریک کرد و جواز حضور در فینال کوپا دل ری را با رئال به دست آورد. بنزمای 
۲۰۲۳ بیشتر و بیشتر شبیه بنزمایی است که توپ طلا را برده است. آمار گلزنی او بعد از رفتن کریستیانو 
رونالدو از رئال روزبه روز بهتر شده است. بنزما در سال ۲۰۲۳ در ۱۸ بازی ۱۷ گل زده است.  او فصل قبل 
هم در نیم فصل دوم بود که با درخشش خیره کننده خود رئال را به قهرمانی در لیگ قهرمانان اروپا و 
رقابت های لالیگا رساند و در فصل جاری هم تازه در نیم فصل دوم موتورش روشن شده است و هواداران 
رئال امید زیادی دارند که با درخشش کاپیتان خود قهرمانی در جام حذفی و لیگ قهرمانان اروپا را به 
دست آوردند اما تیم آنها برای تکرار قهرمانی در لالیگا با توجه به فاصله زیاد با بارسلونا کار سختی دارند.

۲۰۲۳، باز هم متوقف ناشــدنی کریــم بنزما 
 )UWW( در روزهای گذشته از سوی مقامات روسی عنوان شد که کمیته اجرایی اتحادیه جهانی کشتی
به ورزشکاران این کشور اجازه حضور در مسابقات را به دست آورده اند که طی آن کشتی گیران دو 
رده سنی زیر ١5 سال )نونهالان( و زیر ١٧ سال )نوجوانان( بلافاصله می توانند به عنوان ورزشکاران 
بی طرف )بدون پرچم و سرود و درج اسم کشور(، در مسابقات بین المللی شرکت کنند و در ادامه در 
خصوص رده های سنی بزرگسالان و جوانان نیز عنوان شد که یک پنل مستقل برای بررسی صلاحیت 
همه ورزشکاران روسیه و بلاروس بر اساس شرایط توصیه شده IOC تشکیل خواهد شد. این طور که 
پیداست شادی روس ها از بازگشت به صحنه مسابقات کم دوام بوده و پیش شرطی که برای بازگشت 
دو تیم بزرگسالان و جوانان آنها گذاشته شده، عملا مانع از بازگشت شان به مسابقات جهانی ٢٠٢٣ 
و کسب سهمیه المپیک خواهد شد. در این ارتباط علی دولتخواه، داور بین المللی کشتی و مسئول 
روابط بین الملل فدراسیون ارمنستان که روابط نزدیکی با کشتی روسیه دارد، به »تسنیم« گفت: به 
روس ها گفته شده که اگر می خواهند در دو رده دیگر )بزرگسالان و جوانان( هم مجوز شرکت بدون 
پرچم در مسابقات را بگیرند، باید جنگ را محکوم کنند و ظاهراً هم از فدراسیون کشتی روسیه 
خواسته اند که این کار را انجام دهد که البته به نظر بعید می رسد که آنها چنین شرطی را قبول کنند. 
بنابراین امسال روس ها تنها در دو رده نونهالان و نوجوانان اجازه شرکت در مسابقات را دارند و بعید به 

نظر می رسد که تیم جوانان و بزرگسالان شان بتوانند در پیکارهای جهانی بلگراد شرکت کنند.

شــرط سخت برای بازگشت روسیه به مسابقات کشتی!
راپورت سوژه
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نقل قول

»وزیر ورزش و جوانان«:

 قدردان زحمات رؤسای 
فدراسیون ها هستم 

سیدحمید سجادی، وزیر ورزش و جوانان در جلسه با 
با  المپیک  روسای فدراسیون های ورزشی که در هتل 
حضور خسروی وفا، رییس کمیته ملی المپیک برگزار 
شد، اظهار کرد: شرایطم نسبت به گذشته بهبود و تسهیل 
یافته و برای تمامی همکاران که در این سفر و سانحه 
همراه بنده بودند از خداوند شفای عاجل خواستار هستم 
و امیدوارم جای مرحوم اسماعیل احمدی نیز در وزارت 
ورزش و جوانان به خوبی پر شود و روحشان شاد باشد و 
نباید خانواده این عزیز را فراموش کنیم. پس از آن حادثه 
نیز روزانه ۲۰ دارو مصرف می کنم. سالی که گذشت همه 
فدراسیون های ورزشی به بهترین شکل زحمت کشیدند 
و قدردان زحمات روسای فدراسیون ها هستم . در برخی 
فدراسیون ها شاهد تغییراتی بودیم و برخی جایگزین 
برخی دیگر شدند و امیدوار هستم همه دوستان در ورزش 

به تعالی آن کمک کنند.

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه امیدوار هستم در 
خدمت به جامعه رو سفید باشیم، خاطرنشان کرد: طی 
دو سه ماه گذشته ورزش ایران در رویدادهای بین المللی 
حضور داشت و کسب مدال های برون مرزی همه ما را 
خوشحال کرد. نایب قهرمانی تیم ملی واترپلو در آسیا 
ارزشمند است، امیدوار هستیم این مدال در بازی های 
آسیایی تکرار شود. در هاکی نیز مدال خوبی کسب کردیم 

و امیدوار هستیم این مدال ها ادامه دار باشد.

سجادی افزود: اورسجی سه کار بزرگ را با هم انجام داد 
که تبریک می گویم. عباس اورسجی۳ یا ۴ کار  مهم 
و بزرگ را با هم در ایران انجام داد؛ هم برگزاری مجمع 
انتخابات کنفدراسیون کبدی آسیا که عنوان نخستین 
ایرانی ریاست این کنفدراسیون را با رای کامل بدست آورد 
و هم میزبانی مسابقات جوانان جهان با شکلی مطلوب 

و هم نایب قهرمانی جوانان ایران که خداقوت می گویم.

وی با اشاره به توصیه های مقام معظم رهبری و رییس 
جمهوری در مورد معیشت و بیمه ورزشکاران، عنوان 
کرد: مستقیم و غیر مستقیم تاکید شد که مسئله بیمه 
ورزشکاران حل شود. اقدامات کارشناسی در مورد بیمه 
ورزشکاران انجام شده و بیش از ۴۰ ابهام وجود داشت 
و بنده به شخصه در این جلسات حضور داشتم و هدفم 
حل مشکل بیمه جامعه ورزش است. تاکید کردم اگر 
حتی یک ورزشکار یک روز در سال به اردوی تیم ملی 
دعوت شد یک سال سابقه بیمه در نظر گرفته شود و پول 
آن را ورزشکار پرداخت نمی کند و ورزش آن را می پردازد. 
همچنین در این طرح پس از ۵ سال به مرحله پرداخت 
حقوق به ورزشکاران می رسیم. بیمه عمر نیز در این طرح 

دیده شده است.

وزیر ورزش و جوانان گفت: این بیمه ورزشی تداخلی با 
بیمه افراد ندارد و اگر ورزشکاری کارمند است و بیمه ارگان 
خاصی است، تداخلی با این بیمه ورزشی طراحی شده 
ندارد. علاوه بر این بیمه پزشکی ورزشی نیز متمایز از این 
نوع بیمه است و تکلیفی است که در ابتدا مقام معظم 
رهبری و پس از آن رییس جمهور بر آن تاکید کرده اند.  

سجادی با اشاره به اینکه برای رویداد نوروزگاه وقت زیادی 
صرف شد، گفت: با بسیاری از مسئولان کشور این رویداد 

برگزار و در آینده دوره های بعدی آن برگزار خواهد شد.

و  ورزش  وزارت  مسئولین  عملکرد  اجمالی  بررسی 
جوان از وزیر گرفته تا معاونین این مجموعه عریض 
و طویل تنها یک نکته را به دهن متبادر می کند و 
این نکته هیچ نیست جز ضعف مدیریت، بی تدبیری 

و نارضایتی مخاطبین ورزش در سراسر کشور. 

با حضور  انتظار می رفت  در حالی است که  این 
شاهد  مربوطه  وزارتخانه  رأس  در  ورزشی  فردی 
این  در  قابل قبول و رضایتبخش  عملکرد روشن، 
مجموعه باشیم. حال آنکه با یک بررسی اجمالی 
به این نتیجه می رسیم اکثریت جامعه ورزش اعم 
از قهرمانان، مربیان، داوران و دیگر عوامل از شرایط 
موجود رضایت ندارند. این نارضایتی بی دلیل نیست 
و در تایید آن تنها نمی توان حذف برخی تیم های 
فوتبال از مسابقات آسیایی را به عنوان شاهد مثال 
ذکر کرد چرا که ناکامی تیم ملی در جام جهانی، 
مشکلات فدراسیون های مختلف ورزشی، عزیمت 
ورزشکاران به خارج از کشور، دخالت در انتخابات و 
گماردن مدیران کل استان ها به عنوان سرپرست و 
سپس حمایت از آنها جهت تصدی کرسی ریاست 
گره  و  ورزش  مشکلات  از  بخشی  تنها  فدراسیون 
هایی است که دستگاه ورزش خود در کار انداخته 
و باز کردن آن نیز به این سهولت ممکن نخواهد 
بود. حال اگر به این موارد بی عملی بخش جوانان 
هم اضافه شود مثنوی هفتاد من کاغذ خواهد شد.

سجادی اگرچه خود چهره ای ورزشی محسوب می 
شود اما به کارگیری همراهان نا آشنا و ناشناس در 
مدیریت های ورزش و مسئولیت دادن به کسانی که 
در این عرصه جایگاه و مرتبه ای ندارند باعث شده 
از هر زمان دیگری دچار  تا سطح وزارتخانه بیش 
رکود شود بطوری که سطح مدیریت در وزارتخانه 
امور  اغلب  یافته که  تنزل  به حدی  کنونی ورزش 
اینکه  جالب  شود.  اداره  جهت  هر  به  باری  جاری 
و  اجماع  نیز  بین خود  ناهمگون حتی  این جمع 
اتحاد کافی ندارند تا سیاست واحدی را در پیگیری 
امور داشته باشند. همین امر موجبات تشتت آرا 
بین تصمیم گیران را در امور مختلف فراهم کرده 
پر  برگزاری  به  توان  می  رابطه  همین  در  است 
حرف و حدیث انتخابات دو فدراسیون اسکواش و 
ژیمناستیک به عنوان نمونه اشاره داشت که بیانگر 
اعمال سیاست های نادرست و عملکرد توام با حرف 
و حدیث کارگزاران وزارت ورزش محسوب است.  در 

مورد اول اعضای مجمع اسکواش را رو در روی خود 
قرار دادند چنانچه آنها برخلاف نظر و خواست دست 
اندرکاران وزارت ورزش با ترک جلسه رسمی مجمع 
مورد  که  نظر خود  مورد  نامزد  از  اعلام حمایت  و 
نهایت  در  بود  ورزش  وزارت  دست اندرکاران  غضب 
هم به خواسته خود رسیدند. این وسط روسیاهی 
به مسئولین ورزش ماند. در مورد دوم نیز علی رغم 
تاکید ناصحین، پیشکسوتان و استخوان خرد کرده 
های ژیمناستیک دستگاه ورزش با اتخاذ یک روش 
دادند که ۵  به دست کسانی  نادرست عملا حربه 
سال برای این ورزش حاشیه درست کرده بودند. این 
ورزش  ادعاهای مسئولین  وجود  با  حاشیه سازان 

خود  رفتار  و  اعمال  با  اوضاع  مدیریت  بر  مبنی 
همچنان به دهان کجی آشکار برابر مسئولین ورزش 
ادامه می دهند. جالب اینکه همین حاشیه سازان 
بیخ گوش مسئولین ورزش تمام اطلاعات درست 
و غلط خود را به فدراسیون جهانی و کمیته بین 
المللی المپیک منتقل و چه بسا در آینده نه چندان 
دور فدراسیون جهانی انتخابات فدراسیون مذکور را 
که اخیرا برگزار شده ابطال و یا اصلا فعالیت های 

این رشته را در سطح بین المللی تعلیق کند.
عملکرد  ضعف  از  ای  گوشه  تنها  شده  یاد  موارد 
وزارت ورزش محسوب می شود و عمق مشکلات 
را باید در بخش های دیگر از جمله بخش جوانان 
آمیز  انتقاد  کارکرد  دیگر  سخن  به  کرد.  جستجو 
وزارت ورزش به اندازه ای مخاطبان را ناراضی کرده 
که طی روزهای گذشته جمعی از هواداران باشگاه 
فوتبال ضمن تجمع برابر وزارتخانه خواهان برکناری 
به  منحصر  ها  نارضایت  این  شدند.  ورزش  وزیر 

جامعه ورزش نیست بلکه قاطبه نمایندگان مجلس 
نیز نسبت به عملکرد دستگاه ورزش معترض اند. 
آنان نارضایتی خود را با ارائه دو کارت زرد متوالی 
به وزیر ورزش اعلام و طی ماه های گذشته پیگیر 
استیضاح سجادی بودند. بحث تحریم وزیر ورزش 
از سوی اتحادیه اروپا و متعاقب آن ماجرای سقوط 
هلیکوپتر وی همراهان باعث شد تا موضوع موقتا 
مسکوت بماند با این وجود بر کسی پوشیده نیست 
بر  همچنان  ملت  خانه  اعضای  اکثریت  عزم  که 
این است که سجادی را کنار بگذارند و برای این 
از  فرصت مقتضی هستند. سجادی  دنبال  منظور 
ابتدا نیز در مسیر رسیدن به کرسی وزارت مخالفین 
جدی داشت به همین دلیل بود که در پایان رای 
گیری مجلسی ها یکی از شکننده ترین آرا را به 
اولیه  تلنگر  رفت  می  انتظار  داد.  اختصاص  خود 
به  را  آسیا  دوومیدانی  اسبق  قهرمان  نمایندگان، 
خود آورده باشد تا در ادامه راه و چیدمان مهره ها 
یا  اما وزیر خولسته  را رعایت کند  جانب احتیاط 
ناخواسته در مسیری گام گذاشت که نه تنها اهالی 
خانه ملت بلکه اکثریت جامعه ورزش را آزرده خاطر 

کرد. اقدامات نسنجیده و دخالت های بی مورد در 
برخی  دخالت  موجبات  ها  فدراسیون  برخی  امور 
تشدید  را  ایران  ورزش  امور  در  خارجی  تشکیلات 
کرده است بطوری که پرونده ورزش کشور هنوز در 
کمیته بین المللی المپیک باز و دست اندرکاران 
این تشکیلات اولتیماتوم های جدی داده و تهدید 
کرده اند در صورت تداوم وضعیت موجود چه بسا 
تعلیق کلیت ورزش ما را هم از نظر دور نخواهند 
به  شاخص  ورزشکاران  از  جمعی  عزیمت  داشت. 
از شرایط موجود  خارج و نارضایتی جمع دیگری 
مربوطه  دستگاه  که  دارد  واقعیت  این  از  حکایت 
نتوانسته مدیریت راهبردی و مناسب در این باره 

اعمال کند.
حاصل آنچه که ذکر شد گویای یک نکته غیر قابل 
انکار است و آن اینکه تغییرات اساسی در دستگاه 
ورزش ضرورتی اجتناب ناپذیر است که باید دیر یا 

زود اعمال شود.

 »دنیای هوادار« عملکرد وزارت ورزش وجوان را بررسی می کند؛ 

ضعف و دیگر هیــــچ!

در هفته چهلم رقابت های لیگ دسته اول انگلیس، هال 
سیتی در یک دیدار پرگل و تماشایی که هشت گل در 
پی داشت با نتیجه ۴ بر ۴ برابر ساندرلند به تساوی رسید 
و یک امتیاز از این دیدار خارج از خانه به دست آورد. 
الهیار صیادمنش توانست گل دوم تیمش را در این دیدار 
به ثمر برساند تا نشان دهد بعد از مصدومیت هایی که 
در این فصل داشته است کم کم به شرایط ایده آل بر 
می گردد. هال سیتی تا پایان فصل باید ۶ دیدار دیگر 
برگزار کند که دیدار بعدی این تیم دوشنبه ۲۱ فروردین 

در خانه برابر تیم فوتبال میلوال خواهد بود. رقابت های 
لیگ دسته اول انگلیس با حضور ۲۴ تیم برگزار می شود 
و تیم صیادمنش در حال حاضر در رده هفدهم قرار دارد 
و شانسی برای صعود به لیگ برتر در فصل آینده ندارد. 
بازیکن ایرانی که در این فصل از بند مصدومیت رها شده 
است، بار دیگر از ناحیه همسترینگ مصدوم شد تا او 
چند هفته را در فصل جاری از دست دهد و نتواند به طور 
کامل تاثیر بازی خود را نشان دهد و البته شانس حضور 

در جام جهانی قطر را نیز از دست داد.

بازگشت باشکوه »اللهیار« با گلزنی 

یو�ن لژ

   

18فروردین، سالروز درگذشت »محمدعلی فردین« 
اسطوره ورزش و هنر ایران گرامی باد
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آمار فوق العاده رونالدو در 38 سالگی
 دارنده 5 توپ طلای بهترین بازیکن دنیا با قراردادی نجومی و دستمزد سالیانه ٢٠٠ میلیون یورو به النصر عربستان پیوست. 
بسیاری از کارشناسان این انتقال را مرگ فوتبالی رونالدو دانستند و معتقد بودند ستاره پرتغالی می توانست همچنان در اروپا 
بدرخشد. اما رونالدو بعد از 4 ماه از این انتقال نشان داد در سن ٣٨ سالگی مثل دوران جوانی اش گل می زند و پاس گل می دهد.

روبرت لواندوفسکی در 
بازی های بزرگ کجاست؟

  رابــرت لواندوفســکی در این فصل مقابل 
تیم های ضعیف چون الچــه، ویکتوریا پلژن، 
وایادولید، کادیز و سئوتا بی رحم بوده اما نه در 
لیگ اروپا و نه در لیگ قهرمانان اروپا نتوانست 
در خــارج از نیوکمپ حتــی یک گل در جریان 
بازی به ثمر برساند. او در نیوکمپ مقابل اینتر 
و منچســتریونایتد گلزنی کــرد اما گل هایش 
نتوانست منجر به صعود بارســلونا شود. او در 
۴ مســابقه مقابل رئال مادرید، فقط یک مرتبه 
در ســوپرکاپ اسپانیا گلزنی کرده است که این 
تاثیرگــذاری پاییــن او در بازی های این فصل 

مقابل رئال مادرید را نشان می دهد.

ماریانو دیاز در تابستان از 
رئال مادرید جدا می شود

  ماریانــو دیاز تا تابســتان ۲۰۲۳ با رئال 
مادرید قرارداد دارد و این باشگاه نیز تمایلی 
به تمدید قرارداد او ندارد. ماریانو دیاز در تمام 
بازی های فصل جاری در مجموع فقط ۵۷ 
دقیقه برای رئال مادرید به میدان رفته و به 
وضوح نقشی در برنامه های این تیم ندارد. 
در نتیجه با توجه به این که دیاز در تابستان 
بازیکن آزاد اســت، مدیربرنامه او تایید کرد 
که قراردادش با رئال مادرید تمدید نخواهد 
شــد و این مهاجم در تابستان می تواند به 
تیم دلخواه خود منتقل شــود. ماریانو دیاز 
از باشگاه هایی از سری آ، بوندسلیگا و لیگ 

برتر انگلیس پیشنهاد دارد.

ادعای جنجالی علیه پیکه؛ 
کلارا به او خیانت کرد!

  بعد از اینکه شکیرا خواننده معروف و همسر 
سابق پیکه ســال گذشته به دلیل خیانت این 
بازیکن بارسلونا از او جدا شد و فرزندانش را هم 
با خود به آمریکا برد، جرارد از فوتبال خداحافظی 
کرد و تلاش او برای بازگرداندن شــکیرا هم بی 
نتیجه ماند. حالا شنیده می شود شریک جدید 
زندگی جرارد پیکه، که مدت زیادی از ارتباطش 
با این بازیکن سابق تیم ملی اسپانیا نمی گذرد 
به او خیانت کرده است! چند صفحه توییتری و 
سایت اسپانیایی از جمله اسپورت مدعی شده اند 
که کلارا با پپ گواردیولا، سرمربی منچسترسیتی 
در ارتباط بوده اســت. باید دید واکنش پیکه و 

کلارا به این شایعه چه خواهد بود.

بنزما، یازدهمین 
نابودکننده بارسلونا

  از ســال ۱۹۶۱ میــلادی و در ۵۲ ســال 
اخیر، ۱۱ بازیکن موفق شده اند در مسابقات 
مختلف ۳ گل در یک مســابقه ورزشــگاه 
تاریخی نیوکمپ برابر تیم فوتبال بارسلونا 
به ثمر برســانند، کریم بنزمای فرانســوی 
با هــت تریک برابر بارســلونا در جریان برد 
۴-۰ رئــال مادرید در نیمــه نهایی کوپا دل 
ری، یازدهمین بازیکن در این عرصه شــده 
اســت. بازیکنان تاریخ سازی مثل فرانس 
پوشکاش، شوچنکو، ام باپه و دیه گو فورلان 
از جمله افرادی هستند که موفق به زدن ۳ 

گل در یک مسابقه برابر بارسلونا شده اند.

ماجرای عجیب 
کیلیان سن ژرمن چیست؟

  ستاره فرانسوی از استفاده شدن تصویر خود 
در تمــام کمپین های پاری ســن ژرمن راضی 
نیست. این باشگاه برای تمدید بلیت های فصلی 
برای فصل ۲۴-۲۰۲۳ یک ویدیو تهیه کرده که در 
این ویدیو فقط کیلیان ام باپه به عنوان بازیکن 
پی اس جی حضور دارد، وی گفت: »در زمان ضبط 
ویدیو کسی به من نگفته بود موضوع محتوایش 
چیست. من هم فکر کردم مصاحبه ای روزانه با 
اهداف بازاریابی است. از انتشار این ویدیو راضی 
نیستم. به همین دلیل است که من برای حق 
تصویر فــردی ارزش قائلم و برایش می جنگم. 
پاری سن ژرمن باشــگاهی بزرگ و خانواده ای 

بزرگ است، نه کیلیان سن ژرمن.«

بارسلونا به دنبال تمدید 
قرارداد جوردی آلبا

  بارســلونا در نظر دارد تا قــرارداد جوردی آلبا، 
مدافع ۳۴ ساله این تیم را تا سال ۲۰۲۵ تمدید 
کنــد. این قرارداد جدید با کاهش دســتمزد آلبا 
همراه خواهد بود چرا که بارســا نیاز شدیدی به 
بهبود وضعیت مالی خود برای فصل آینده دارد و 
بازیکنان زیادی باید دستمزد خود را کاهش دهند. 
همچنین خود آلبا نیز پیش از این گفته بود که تا 
جایی که ممکن باشد برای بارسا بازی خواهد کرد. 
آلبا اکنون یازدهمین فصل حضور خود در بلوگرانا 
را تجربه می کند و این فصل در اکثر مسابقات کار 
را از روی نیمکت شروع کرده است. قرارداد فعلی 

او تا تابستان ۲۰۲۴ اعتبار دارد.

کارلو آنچلوتی گزینه  فصل 
آینده چلسی شد

 چلسی در صورت لزوم روی بازگشت سرمربی 
ســابق خود به لندن تلاش خواهــد کرد. کارلو 
آنچلوتی، ســرمربی ۶۳ ســاله رئال مادرید، در 
تابستان ۲۰۰۹ هدایت چلسی را بر عهده گرفت 
و توانست این تیم را به مقام قهرمانی لیگ برتر 
انگلســتان برساند و به همین دلیل یک گزینه 
محبوب در استمفوردبریج محسوب می شود. در 
حال حاضر فرانک لمپارد به طور موقت تا پایان 
فصل سرمربی چلسی خواهد بود اما باشگاه برای 
تابســتان گزینه های زیادی را بررسی می کند و 
کارلتو یکی از آن ها خواهد بود. البته مورد تداوم 

حضور او در مادرید شک  و تردید وجود دارد.

جایگزینی لیونل مسی با 
بازیکنی با پاسپورت روسی؟

   رســانه های ورزشی روســیه و بسیاری از 
کارشناسان فوتبال این کشور از انتقال احتمالی 
مالکوم به پاری ســن ژرمن حمایت می کنند. 
این بازیکــن برزیلی که مدتــی قبل تابعیت 
روســیه را دریافت کرده اســت تمایل دارد تا با 
پیراهن تیم ملی این کشور هم به میدان برود. 
باربوسا ایجنت معروف فوتبال نیز درباره قیمت 
هنگفت زنیت برای فروش مالکوم که سال ۲۰۱۹ 
بــا قراردادی ۴۰ میلیون یورویی از بارســلونای 
اسپانیا راهی لیگ برتر روسیه شد، گفت: قطعاً 
فروش مالکوم به قیمت ۴۰ میلیون ســخت 

است. بازار امروز با آن زمان متفاوت است.
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پرسپولیس ۳ - صفر ملوان؛ 
شکار قو در آزادی!

  تیــم پرســپولیس موفق شــد تیم 
ملوان را در یک بــازی خانگی قاطعانه 
شکســت دهد. تیم های پرسپولیس و 
ملوان بندر انزلی در چارچوب دیداری از 
هفته بیست وپنجم لیگ برتر از ساعت 
۱۹:۳۰ روز پنجشــنبه در ورزشگاه آزادی 
به مصاف یکدیگر رفتند که این مسابقه 
با پیروزی ۳ بر صفر سرخپوشان تهرانی 
بــه پایان رســید. ترابــی در دقیقه ۳۶، 
ســعید صادقی در دقیقــه ۴۰ و لئاندرو 
پریرا در دقیقه ۸۱ سه گل پرسپولیس را 
در این بازی به ثمر رســاندند. با این برد 
پرسپولیس ۵۱ امتیازی شد تا موقتا به 

رده دوم جدول صعود کند.

۳-صفرآلومینیوم؛  استقلال 
برد ارزشمند اراک

  آلومینیوم اراک و استقلال جمعه شب 
در چارچوب هفته بیســت و پنجم لیگ 
برتر فوتبال از ســاعت ۱۹:۳۰ در ورزشگاه 
امــام خمینی اراک به مصاف هم رفتند 
کــه این دیدار در نهایت با نتیجه یک بر 
صفر به ســود استقلال به پایان رسید. با 
این نتیجه استقلال ۵۲ امتیازی شد و به 
جایگاه دوم بازگشــت و آلومینیوم اراک 
نیز با ۳۳ امتیاز در جایگاه هشتم باقی 
ماند. دقیقه ۵۵ جعفر سلمانی از سمت 
چپ پاس کوتاهی را برای قایدی ارسال 
کرد و او در محوطه جریمه پس از دریبل 
مدافع پیش روی خود، با شــوت زیبایی 

دروازه پورحمیدی را باز کرد.

فتح الله زاده بجای تزریق 
آرامش به تیم شلیک کرد

  ریکاردو ســاپینتو پــس از برتری یک 
بر صفر اســتقلال مقابل آلومینیوم اراک 
گفت: »هفته بســیار سختی را پشت سر 
گذاشتیم و یکی از سخت ترین هفته های 
زندگی من بود. مدیرعاملی داشــتیم که 
استعفا داد و دوباره برگشت. نمی دانم چرا 
برگشت ولی اولین چیزی که لازم داریم 
این اســت که آرامش بیاورد. مدیرعامل 
باید برخی مسائل را حل کند، مثلًا شاید 
می توانستیم به آسیا برگردیم اما هنوز این 
مشکل را داریم که باشگاه پول ندارد. اولین 
کاری که باید انجام شــود حل مشکلات 
است نه اینکه در تلویزیون علیه بازیکن و 

مربی صحبت شود.«

پیشنهاد  به  واکنش  اولین 
یحیی میلیاردی   ۱۰۰

 محمد محمدی گفت: ســال جدید خوب 
شروع شده و پرسپولیس به دو پیروزی رسیده 
اســت. امیدوارم این روند تــا قهرمانی ادامه 
داشــته باشد. تمام مدارکی که برای بارگذاری 
لازم بود را ما انجام دادیم اما این که در انتها چه 
نتیجه ای رقم بخورد مشخص نیست. مواردی 
هســت که دیگر در اختیار مــا قرار ندارد مثل 
ورزشگاه آزادی که باید ببینیم در مورد آن چه 
تصمیمی گرفته می شود. در مورد پیشنهاد ۱۰۰ 
میلیارد تومانی به یحیی گل محمدی نیز ایشان 
سرمربی پرسپولیس اســت و یکی از مربیان 
خوب فوتبال کشورمان است. طبیعی است که 
پیشنهاداتی داشته باشد اما ایشان با باشگاه 
قرارداد دارد و فصل آینده هم با ما خواهد بود.

اشتباه داوری: گل سوم 
پرسپولیس درست نبود

 علیرضــا یزدانــی، کارشــناس داوری 
در خصــوص قضــاوت بیــژن حیــدری و 
کمک هایــش در جریــان دیــدار تیم های 
پرسپولیس و ملوان و گل سوم سرخپوشان 
که شــائبه برانگیز شده بود اظهار داشت: گل 
سوم تیم پرسپولیس درست و صحیح نبود و 
از نظر قانونی این اشتباه، یک خطای تاثیرگذار 
است چرا که همین گل شاید در پایان فصل 
منجر به سقوط یک تیم و یا قهرمانی یک تیم 
شود. پس به این دلیل که بازی دو بر صفر بوده 
و بگوییم این گل تاثیری در روند بازی نداشته 
درست نیست. در تصاویری که دیدیم توپ، 
زمین را لمس کرد اما محیط توپ به صورت 
کامل از خط رد نشد و این گل صحیح نبود.

پنالتی استقلال برابر 
آلومینیوم اراک سوخت؟

  حیدر سلیمانی در گفت وگویی درباره قضاوت 
پیام حیدری در دیدار تیم های آلومینیوم اراک 
و اســتقلال اظهار داشت: چند صحنه مهم در 
این مسابقه رخ داد که حیدری قضاوت خوبی 
داشت. کمک داور اول مسابقه در دقیقه ۲۱ باید 
آفساید مهاجم استقلال را اعلام می کرد که این 
بازیکن با دروازه بان تک به تک شد. کارت های 
زردی که حیدری به بازیکنان دو تیم نشان داد 
نیز کاملًا درست بود. مهاجم استقلال در دقیقه 
۷۴ روی خط دروازه زمین افتاد و می خواست از 
داور پنالتی بگیرد که حیدری به درستی تصمیم 
به ادامه مسابقه گرفت. مدافع آلومینیوم فقط 
اجازه نداد بازیکن استقلال در کار دروازه بان 
تیمش دخالت کند و خطایی مرتکب نشد.

فتح الله زاده هر روز در یک 
برنامه تلویزیونی است!

   سید حسین حسینی گفت: خدا را شکر 
روندمان خوب است اما همان طور که می دانید 
فقط خودمان هستیم و سرمربی و هواداران. در 
این مدتی که فتح الله زاده آمده، هر روز در یک 
برنامه بوده و به نظرم این باعث شد بار روانی 
روی ما زیاد باشد. یک روز گفت مهاجم زهردار، 
یک روز گفتند حسینی اخطار داده و یک روز 
هم گفت روزبه چشمی. این کارها اشتباه بود 
و از روز اولی که آمد، فشــار را روی بازیکنان را 
بیشتر کرد. یک روز درباره قرارداد فلان بازیکن 
صحبت کرد و یــک روز دیگر دربــاره قرارداد 
بازیکن دیگر. آیا این موضوع به تیم ما کمک 
می کند؟ این که پول راننده مدیر قبلی چقدر 

می شود، به بازیکن یا هوادار کمکی نمی کند.

شوک بزرگ؛ دیاباته باز 
هم مصدوم شد!

 مهاجم خارجی پرسپولیس بار دیگر از 
ناحیه کشاله پا دچار مصدومیت شده است. 
تیم پرســپولیس روز پنجشنبه در حالی 
مقابل ملوان به برتری رسید که شیخ دیاباته 
مهاجم اهل کشــور مالی سرخپوشان در 
لیست این تیم حضور نداشت.پیگیری ها 
نشــان می دهد دیاباته برای چندمین  بار 
در فصــل جاری بار دیگر از ناحیه کشــاله 
پا احســاس درد دارد و به همین دلیل در 
تمرینات چنــد روز اخیر سرخپوشــان و 
همچنین دیدار با ملوان غیبت داشته است. 
دیاباته نیز در تمرینات گروهی پرسپولیس 
حضور نداشته و به صورت انفرادی تمرینات 

خود را دنبال کرد.

طارمی امیدهای پورتو را برای 
قهرمانی زنده نگه داشت

  در ادامه دیدارهای هفته بیســت و 
هفتم رقابت هــای لیگ پرتغال چند 
دیدار برگزار شــد کــه در یکی از بازیها 
تیم فوتبال پورتو توانست با نتیجه ۲ 
بر یک بنفیکا صدرنشین این رقابت ها 
را شکست دهد و اختلاف خود را با این 
تیم به هفت امتیاز برســاند. در نیمه 
دوم مهدی طارمی با شوت زیبای خود 
توانســت گل دوم را نیز برای تیمش 
به ثمر برســاند تا بازیکن ایرانی بعد از 
۳ بازی در پرتغال دروازه حریفان را باز 
کرده باشد. طارمی در دقیقه ۸۸ جای 
خود را به فابیو کاردوســو داد و زمین 

بازی را ترک کرد.

جنجال اتاق سردار؛ 
موضوعی که تازه نیست

 امیر قلعه نویی در مصاحبه با خبرنگاران 
در مورد عدم حضور سردار آزمون در اردوی 
تیم ملی به بهانه دیدار با روســیه و کنیا 
صحبــت کرد و این موضــوع را رد کرد، اما 
درخواست اتاق خصوصی از سوی بازیکن 
تیم ملــی. این موضوع در تیم های لیگ 
برتری هم وجود دارد و هم اکنون برخی از 
بازیکنان اسمی لیگ برتر در اردوی تیمی از 
اتاق خصوصی بهره می برند. این لزوما به 
خاطر ایجاد تفاوت میان بازیکنان نیست. 
واقعیت این اســت که برخی از بازیکنان 
به خاطر اخلاق های خاص نمی توانند در 
اردوی تیم با بازیکن دیگر هم اتاق شوند. 

البته تعداد این بازیکنان زیاد هم نیست.


